
sčino v Celju. 7. Predlogi in nasveti. Opozarjamo, 
da se bo nudi! udeležencem zborovanja izreden 
užitek. Učenci in učenke inešč. šole v Krškem 
uprizorijo ta dan opereto »Gorska kraljica <, ki je 
dosegla pri prvih vprizoritvali velik uspeli. Za

četek predstave ob 3. uri popoldne. Pričakujemo 
polnoštevilno udeležbo. — Odbor. 

+ Velikovško okr. učit. društvo je zboro
valo 5. junija na Klopinjskem jezeru. Predsednik 
pozdravi navzoče, ki so se kljub neugodnemu 
vremenu zbrali skoro polnoštevilno. Posebej 
omeni in pozdravi nove člane društva. Uvodoma 
naglasa žalostno resnico, da je postala peda
gogija koroškemu učiteljstvu v zadnjem času 
deseta briga, ker je pač pred durmi plebiscit, ki 
zahteva veliko truda vsakega posameznika. — 
Nismo se zanimali za nova stremljenja na šol
skem polju, prezrli smo šolstvo in tako želi ne
uspehe v šoli. Kliče k resnemu delu v šoli in zu
naj šole. Nato preide na dnevni red: 

1. Nova stremljenja na šolsk. polju — poroča 
tov. Moderndorfer. V glavnem poda misli: pre
ustroj učiteljišča, enotna šola in rokotvorni pouk. 

2. Javna kvalifikacija — poroča tov. Čopič. 
Sprejme se po živahni debati sledeči protest: 

Učiteljstvo veiikovškega okraja, zbrano na 
svojem rednem zboroVanju 5. junija 1920. na 
Kiopinju, protestira proti naredbi poverjeništva 
za uk in bogočastje z dne 23. 4. 1920., štev. 194, 
U. L. št. 52— s kratko motivacijo, da naredba v 
tej obliki ne odgovarja demokratičnim načelom. 

3. Sestanek v Mariboru in U.IU — poroča 
tov. Hren. Konča: Prejkoslej vztrajamo na tem, 
da se ustvari še to jesen enotna strok, organi
zacija, ki bo imela edino nalogo braniti samo 
gmotne in moralne pravice učiteljstva in se bo
riti za času primeren razvoj šolstva. 

4. Članarina — poroča tov. Mencingerjeva. 
Sprejme se soglasno predlog, da odpošljejo šol
ska vodstva društvu 1. julija in 1. septembra 
vsakokrat po 60 K članarine, da se izogne dru
štvo neprijetnim terjatvam. 

5. Delegati za Zavezino zborovanje v Celju: 
Magerl, Hren in Čopič, namestnika: Mencinger
jeva in Moderndorfer. 

o. Slučajnosti: Priporoča se knjižica, ki jo je 
izdal Narodni svet za Koroško: ..Koroška vi
gred". Razprava o nar. propagandnem delu z 
ozirom na bližajoči se plebiscit. — 

Predsednik se zahvali za številno udeležbo 
in zaključi zborovanje. — 

+ Slovensko učiteljsko društvo kočevskega 
okraja ima svoj redni občni zbor dne 3. julija v 
Vel. Laščah. Pričetek ob 10. uri dop. Vzpored: 
1. Pozdrav po predsedniku. 2. Poročilo društv. 
uiukeijonarjev. 3. Volitev dveh preglednikov ra

čunov. 4. Volitev novega odbora 5. Volitev uči

teljskega razsodišča, o. Razgovor o novem na

črtu zakona o narodnih šolah. 7. Kako si učitelj 
ustvari in ohrani svoj ugled. Poročevalec F. Šte

iančič. (Poročilo odpade, ako pride poročat o so

cijalizmu vsled sklepa zadnjega zborovanja na

prošeni govornik iz Ljubljane.) 8. Posamezni na

sveti in predlogi. Tovariši, tovarišice! Kakor že 
dvakrat letos, doprinesite dokaz žive vneme za 
razvoj društva in stanovske zavednosti tudi to 
pot z obilno udeležbo! — Predsednik. 

+ Učiteljsko društvo za piiberški okraj |e 
imelo dne 19. maja 1920 v Pliberku svoj redni 
občni zbor. Dnevni red je obsegal predavanje to

variša J. Velnarja o telovadbi v ljudskih šolah, 
predavanje tov. P. Močnika o slovenskem jezi

kovnem pouku na Koroškem, poročilo tajnika hi 
blagajnika, volitve in razno. 

Po temeljitem in strokovnem predavanju to

variša Velnarja se sklene, da priredi predavatelj 
v področju društva 2 enodnevna telovadna kurza, 
in sicer enega v Pliberku, drugega v Guštanju. 
Tovariš Močnik je predaval o jezikovnem pouku 
s posebnim ozirom na slovensko koroško narečje 
in tujke, ki sq_se v teku dolge dobe germanizaciie 
vrinile v naš jezik. Vsekakor temeljito preda

vanje je bilo velikega pomena zlasti za tovariše, 
ki so prišli iz drugih slovenskih dežel in ki nalete 
pri jezikovnem pouku zaradi nepoznanja koroš

kega narečja in razmer vsak hip na težkoče. 
Iz poročila tajnika je razvidno, da je imelo 

društvo v svojem prvem društvenem letu pet 
zborovanj. Da ni bilo število zborovanj večje, 
temu so bile krive razmere časa. Neugodna, še 
bolj pa nestabilna zveza železnic, ustavljen pro

met, infekcijozne bolezni — vse to je sililo k ne

prostovoljnemu čakanju. Blagajnikovo poročilo 
izkazuje: dohodkov 2206 kron 88 vin., izdatkov 
1897 K 4 vin. Prebitek 409 K 84 vin. 

Pri volitvah je bil predsednikom zopet eno

glasno izvoljen naš že utrjen koroški bojevnik 
Peter Močnik, nadučitelj v Pliberku. Tudi ostali 
odbor je do malih sprememb neizpremenjen. 

V poteku zborovanja so se sklenile resolucije, 
naglašujoč, da naj bo učiteljstvo v prvi vrsti stro

kovna stanovska organizacija, neodvisna od vsa

ke politične stranke. Glede naredbe o ocenjeva

nju učiteljstva javnih ljudskih in meščanskih šol 
se sklene in sprejme sledeča resolucija: Učitelj

sko društvo za piiberški okraj, zbrano na svojem 
občnem zboru dne 19. maja 1920 v Pliberku, od

ločno protestira proti naredbi poverjeništva za 
uk in bogočastje o usposobljenostnem ocenjeva

nju učiteljev (ic) na javnih ljudskih in meščanskih 
šolali v Sloveniji s kratko motivacijo, da naredba 
ne odgovarja načelom demokratične države. 

+ Učiteljsko društvo za mariborski šolski 
okraj je imelo 10. junija svoje izletno zborovanje 
v Limbušu. Udeležba je bila zelo dobra, vkljtib 
nestanovitnemu vremenu, posebno, ker je na 
predvečer močno deževalo. Zborovalcev je bilo 
52. Nekateri so prišli peš zelo daleč. Tako so mo

rali trije korakati sedem ur t zato pa nas je njih 
poset tembolj razveselil. Vidi se, da se vzbuja 
zanimanje tudi v naših vrstah. Zborovanje se je 
vršilo v limbuški šoli. Predsednica pozdravi goste 
— tudi domačini, med njimi g. župnik, so se ude

ležili vsled poučnega predavanja zborovanja. Na

dalje pozdravi gospoda nadzornika Lichtenvval

nerja ter se mu lepo zahvali, da vsestransko pod

pira društveno delovanje. Potem je sledilo preda

vanje strok. učit. g. Priola o: »Bodočih smernicah 
sadjarstva . Pazljivo smo sledili zanimivemu pre

daš anju. Povedal nain je, katere vrste se naj v 
bouoce pri nas sade: mašančke, Baumanova rc

neta, londonski pepinek, renski bobarec in se ne

katere druge. Opisal, kako se sadje spravlja, ka

ko sadno drevje oskrbuje, kako se čuvamo škod

ljivcev. Opozoril nas je na zanimiv, biologičen na

čin zatiranja škodljivcev v Ameriki; kjer se je 
škodljiv kapar na limonah in pomarančah zatiral 
z uvozom sovražnega hrošča iz Evrope. Opozoril 
je, da se je že našlo tacega uspešnega' sovraž

nika za jabolčnega zavijača itd. Celo predavanje 
\ .im ne morem napisati. Potem se je predsednica 
zahvalila gostom la prijazen poset ter prekinila 
zborovanje za pet minut. Ko smo nadaljevali, so 
bili sprejeti sledeči sklepi: 

1. Učiteljsko društvo za mariborski šolski 
okraj smatra ustanovitev Slomškove zveze za 
Štajersko kot popolnoma nepotrebno, ker bodo po 
novih društvenih pravilih vsa okrajna učiteljska 
društva stanovska, strokovnonepolitična In so 
potemtakem lahko združeni vsi učitelji in učite

ljice različnega mišljenji). /. ustanovitvijo Slom

škove zveze pa se hoče le zanesti v naše vrste 
razdor in prepir, da bi se nas oslabilo. Od našega 
društva ne prestopi nobeden. 

2. Društvo pristopi z deležem 400 K zadrugi 
»Tvornica učil«. 

3. Ako se bode še, kakor je to nameravano, 
ustanovilo več zdraviliških domov, naj se usta

novi eden, kje ob morju, kakor ga ima češko in 
moravsko učiteljsko društvo na Rabu. 

4. V »Popotniku« se naj rezervira kotiček, 
kjer lahko učiteljstvo objavi različna vprašanja, 
ako hoče imeti o pouku to ali ono pojasnilo. 

5. Uradni list naj se naroči samo za šolsko 
vodstvo, krajni šolski svet ga malokdaj rabi. A 
naj ima za šolske, politične in dr. zadeve posebno 
kazalo. 

Po zborovanju je bil skupen obed v gostilni 
Srečko Robiča. Tovarišice so nam umetniško 
okrasile skupno mizo, da je bilo videti, kot bi 
prišli na svatbo. A gostilničar je skrbel za žlahtno 
vince in okusno jed. Tako nam je čas v veseli 
družbi le prehitro potekel. Predno smo se razšii, 
smo obiskali grob tukajšnjega domačina, dolgo

letnega prijatelja učiteljstva, bivšega dež. odbor

nika in poslanca Franca Robiča. Ob grobu smo 
zapeli: „Blagor mu, ki se spočije". — Posebno 
se nam je dopadel proroški napis na nagrobnem 
Kamnu, ki označuje delovanje poslanca F. Robiča: 

Prosi naj bode, prost moj rod, — na svoji zemlji 
svoj gospod!« Ta napis je 1. 1914. vražja roka 
pomazala s črnilom. 

Vrnivši se s pokopališča se nam je pridružil 
sin pokojnikov g. dr. Hugo Robič, primarij na 
mariborski bolnišnici ter se je učiteljstvu v ime

nu vdove in v svojem imenu s prijaznimi bese

dami zahvalil, da smo se hvaležno spominjali 
njegovega očeta. 

Ko smo se razšli, je prišla k nam mlada, bo

ječa, prvo leto službojoča učiteljica in rekla: »Oh 
še enkrat napravite tako zborovanje!« Draga. 
Tvoje besede so nas zelo razveselile: so nam do

kaz, da si pridobivamo mladino in ta je naša bo

dočnost. 
+ Učiteljsko društvo za celjski okraj zbo

ruje dne 29. junija t. 1. ob 9. uri dOipoldne v 
mestni osnovni šoli v Celju po sledečem dnev
nem redu: 

1. Črtanje zapisnika. 
2. Poročilo pregledovalcev računov za leto 

1919. 
3. Dopisi. 
4. Stanovske in društvene zadeve. 
5. Javna kvalifikacija. 
6. Pogovor o Načrtu zakona o narodnih 

šolah za kraljestvo SHS, predelanem po ..Za
vezi '. (Cenjeni člani naj blagovole vsebino tega 
načrta proučiti in načrt sam (priloga Učit. Tova
rišu št. 23) prinesti s seboj k zborovanju.) 

7. Volitev članov v ..Društveno učiteljsko 
razsodišče" in delegatov za Zavezino delegacij
sko zborovanje v Celju ali Mariboru. 

8. Slučajnosti. 
9. Plačevanje članarine. 
Ker je to zborovanje zadnje v letošnjem 

šol. letu, prosi polnoštcvilnc udeležbe — odbor. 
+ Učiteljsko društvo za celjski okraj (slav

nostno zborovanje). Petdeset let je minilo, kar 
se je rodilo ..Cillier Lehrerverein". Mladini se je 
pa posrečilo doseči, da je društvo dobilo ime, ki 
je odgovarjalo duhu večine društvenikov. Raz
mere so zahtevale, da se je društvo nekaj časa 
imenovalo ..Učiteljsko društvo za celjski in laški 
okraj". Danes se oa društvo zopet imenuje „Uči
teljsko društvo za celjski okraj". Društvo je to
rej eno najstarejših pa tudi najštevilnejših. Kar 
pa je najvažnejše, je to, da je bilo društvo ves 
čas eno najagilnejših in da so se v njem rodile 
misli, na podlagi katerih sta se rodili Zaveza in 
Zveza. 

Kaj čuda, če je zanimanje za slavnostno 
zborovanje, ki se je vršilo v četrtek dne 10. t. m. 
v impozantni stavbi mestne osnovne šole v 
Celju, raslo od dne do dne ter našlo viden iz
raz v skoraj polnoštevilni udeležbi društvenikov 
in v lepem številu milih gostov od blizu in da
leč. 

Za uvod je zapel pevski zbor pod vod
stvom tov. Preglja lepo pesem. Nato pozdravi 
predsednik društva tov. naduč. Sivka navzoče. 
Posebej imenuje bivšega učitelja, sedanjega tr
govca Toneta Brezovnika iz Vojnika. tajnika 
Zaveze Vilibalda Rusa iz Kranja, bivšega okr. 
šol. nadz. Zupaneka. dolgoletnega uda društva 
upokojenega učitelja g. Logarja, zadružnega taj
nika Lešničarja, urednika Spindlerja in navzoče 
tovariše iz drugih okrajev po njih predsednikih 
tovariša Gnusa, tov. .lakšeta in Kurbusa. Med 
zborovanjem je vstopil ravnatelj tukajšnje re
alne gimnazije g. ravnatelj Jeršinovič, katerega 
je tov. predsednik posebej pozdravil kot prvega 
ravnatelja celjske gimnazije, ki je počastil dru
štvo s svojo navzočnostjo. Po pozdravu je go
voril predsednik jubilantu k 50 letnici čestitko in 
želel, da bi bilo društvu dano praznovati še več 
jubilejev. 

Iz naše organizacije. 
Društvene vesti. 

+ Izredni občni zbor »Belokranjskega uči

teljskega društva« bode 19. junija t. 1. ob 13. uri 
v Semiču (šola). Dnevni red: L Volitev odbora 
2. Nadaljevanje zborovanja z 27. maja t. 1. 3. Re

solucije »Učiteljskega društva za Maribor in oko

lico.« 4. Raznoterosti. — Odbor. 
+ Učiteljsko društvo za pol. okraj Ljutomer 

je zborovalo dne 20. maja 1920 pri Sv. Juriju ob 
Ščavniei. Predsednik pozdravi navzoče, posebno 
goste. V iskrenih besedah se spominja svojega 
nekdanjega ravnatelja mariborskega učiteljišča 
II. Schreinerja. Navzoči v znak sožalja vstanejo 
in zakličejo trikratni »Slava!« Po odobritvi za

pisnika in po prečitanju došlih dopisov nam poda 
tov. Cvetko obširno kritiko in oceno „Šol. lista". 
K predavanju so še drugi pristavili svoja mnenja. 
Sprejeli so se sledeči predlogi: 1. V tem okraju 
se vsled raznih težkoč ne bo ustanovilo društvo 
»Samopomoč«. 2. Vsi člani učiteljskega društva 
bodo pristopili kot člani k učit. konviktu s člana

rino let. 4 K in sicer pod tem pogojem, ako se 
bodo tudi učenci bivše Štajerske sprejemali na 
ljubljansko učiteljišče. 3, Tovarišiice, ki še do

sedaj niso člani društva, se pozovejo, da pristo

pijo k naši organizaciji. 4. Člani društva, ki brez 
vzroka izostajajo od društvenih zborovanj, se 
objavijo v »Tovarišu«. 5. Društvo bo pristopilo 
z enirr. deležem k zadrugi »Tvornica učil v Ljub

ljani«. 6. Vsled povišanja poštnih pristojbin se 
opusti vsakokratno obvestilo društvenih zboro

vanj po pošti. Vabilo bo pravočasno prišlo v »To

variša«. Zavezi so se poslali slede.i predlogi: 
1. Po novem šol. zakonu priznana prosta stana

rina in kurjava se naj učiteljstvu čim prej zasi

gura. 2. Dosedanje funkcijske doklade šol. vod 
naj se mesto v kronah zanaprej izplačujejo v di

narjih. 3. Z ozirom na vedno rastočo draginjo naj 
se draginjske doklade primerno povišajo. 4. V le

popisju se naj uvedejo enotne oblike na vseh 
stopnjah. 5. Upokojenim učiteljem s polno služ

beno dobo se naj čimprej nakaže pokojnina v isti 
izmeri, kakor so bili njih zadnji aktivni prejemki. 
6. Učiteljskim parom se naj namesto dveh »Po

potnikov« pošilja po en izvod »Učiteljskega Udru

ženja«. 7. Ugodnosti znižane vožnje po železnicah 
naj bo deležno vse učiteljstvo, ne pa samo ono, 
ki službuje v krajih ob železniški progi. 8. Tu

kajšnje učiteljstvo se izraža solidarno z zahtevo 
svojih tovarišev v Prekmurju po odstranitvi v 
našo službo sprejetih madžarskih učiteljev, ker 
isti narodni stvari več škodujejo kakor koristijo. 
Glede sestave domoznanske učne snovi tukajšnje

ga okraja se sklene, da imajo isto zbrati za svoj 
šolski okoliš posamezni šol. voditelji i. s. do 
konca tega šol. leta, na kar se ista pošlje tov. 
Cvetkotu, ki jo z tozadevno izvoljenim odsekom 
v počitnicah uredi. Tovariš predsednik želi. da bi 
se učiteljskega kongresa v Beogradu v velikem 
številu udeležilo. Prihodnje zborovanje bode 

1. julija 1920 v Ljutomeru, ker bode zopet vozil 
večerni vlak. Predavatelji se naj pravočasno 
oglasijo pri tov. predsedniku. — Tajnica. 

+ Pedagoško društvo v Krškem ima svoj le

tošnji občni zbor v soboto, 19. t. m. v risalni dvo

rani mešč. šole v Krškem. Začetek"ob pol 11. uri 
dopoldne. Dnevni red: L Poročilo predsednika. 
2. Poročilo tajnika. 3. Poročilo blagajnika. 4. Vo

litev novega odbora. 5. Volitev v društveno raz

sodišče. 6. Volitev delegatov za Zavezino skup

Po teh besedah je deklamovala tov. Fani 
Pristovškova pesem, ki jo je spesnil tov. Franjo 
Roš iz Št. Pavla. 

In nastopil je častitljiv, a po duhu vedno 
mlad častni član društva, tov. nadučitelj Annin 
Gradišnik in govoril slavnostni govor. Popisal 
je v kratkih, a jedrnatih besedah, kako je dru
štvo nastalo in se razvijalo. Poudaril je oso. 
bito, da je stalo dve tretjini časa svojega ob
Stanka odločno na narodni podlagi, da je skrbelo 
kot strokovno društvo za duševni, materijalni in 
socijalni napredek učiteljstva, da je gojilo ideali, 
zem, ki je v njem edinem učiteljstvo vedno našlo, 
najde in bo našlo uteho, da je gojilo odkrito, 
srčno kolegijalnost med društveniki. V bodoče 
stoj društvo odločno na narodni podlagi in vne
mai društvenike, da vzgojujejo mladino vedno 
in povsod v strogo narodnem duhu. Društvo 
vzhajaj in goji stanovsko zavest ter kolegijal
nost tudi v prihodnje. Negujmo nadalje ideal
nost, držimo jo kvišku kot najsvetejšo svetinjo! 
Učiteljstvo je reprezentant inteligence in kot 
tako ter kot pionir kulture poklicano, da po
vzdigne iutelekt naroda in ga izobražuje tudi so
eijalno. Z besedami: ..Sursum corda!" je skončal 
slavnostni govor, ki mu je sledilo burno odo
bravanje. 

Tajnik Zaveze Vil. Rus opraviči odsotnost 
predsednika tov. Jelenca in prinaša pozdrave 
Zaveze. Ko poda v splošnem zgodovino učitelj
skega gibanja izza 60 let. omeni, da je celjsko 
društvo matj Zaveze in posredno snujoče se 
Unije, o kateri nam je podal jako zanimive po
datke. 

G. ravnatelj Jeršinovič pozdravi zboroval
ce kot učitelj in kct sin učitelia, ki pozna težave 
učitelja odgojitelja. Iz srca je govoril stavek: 
„Zovejo vas pionirje kulture, kadar klonete pod 
pezo razmer: prežimo gledajo na vas, kadar 
mirno prenašate svojo usodo". Učiteljstvo je de
lavstvo bodočnosti bolj ko sedajnosti. Dal Bog, 
da se mu posreči vcepiti bodoči generaciji samo
zavest, ki prinese boljšo bodočnost! 

Bivši učitelj trgovec Tone Brezovnik pripo
veduje zanimive spomine iz prvih časov uči
teljskega društva in o poznejših težkočah. Tov. 
Gnus govori o zadevi uč. zdrav. doma. Tovariš | 
Brinar Franjo poziva navzoče k pristopu Jugo
slovanske Matice. 

Tov. predsednik se zahvali vsem, ki so pri
pomogli k temu, da je proslava 50 letnice uč. 
društva sijajno uspela, kar najiskreneje ter za
ključi slavnostno zborovanje. Pevski zbor zapoje 
še nekaj pesmic in učiteljstvo se poda na dvo
rišče ter se da slikati v spomin na slavnostni 
dan. 

Po zborovanju je bil banket v Nar. domu, 
pri katerem se je izpregovorila marsikatera duha 
dvigajoča beseda, dokler niso prihajajoči vlaki 
pozivali na odhod. Ločili smo se v zavesti, da 
smo preživeli dan, ki ga smemo šteti med naj
lepše in prepričani, da nam ostane v neizbrisnem 
spominu. — 

+ Učiteljsko društvo za okraj Sv. Lenart v 
SI. g. je zborovalo dne 10. junija 1920 pri Sv. 
'Trojici v SI. g. 

Predsednik tov. Franjo Kranjc prisrčno po
zdravi vse došle tovarišice in tovariše, čestita 
tov. Radosl. Kopiču k imenovanju šolskim rav
nateljem, omenja njegove zasluge za slovensko 
šolo pri Sv. Lenartu v Slov. g. na bivših vročih 
tleh, spominja se žalostnih razmer 1. 1914., ko je 
dragt nam tov. Kopic moral prestati bridke 
dneve: po zatemneli zvezdi dočakal je vendar 
krasno bleščeče solnce. Naj mu sedaj blešči do 
skrajnih mej njegovih dni. Nato prisrčno po
zdravi društvu novo pristopla uda tov. Cirila 
Vobič in njegovo gospo soprogo Emo Vobič. — 
Čestita obema na lepem imenovanju pri Sv. 
Trojici — sredi Slov. g., ter jih v imenu društva 
povabi k marljivemu sodelovanju za povzdign 
moči in časti našega društva. Nadalje čestita še 
tov. Iv. Majhen, ki je imenovan za nadučitelja 
pri Sv. Benediktu. V vznesenih besedah omenja 
vrle zasluge društvenega blagajničarja Radosla
va Kovačiča. katerega je društvo imenovalo 4. 
marca 1920. 1. svojim častnim članom. Izroči se 
mu krasno izdelana časttia diploma, znak pri
ljubljenosti in njegovih zaslug. Navzoči zapojo 
po izročitvi diplome „Lepa naša domovina". — 
Nato prečita predsednik došlo laskavo pohvalo 
od strani blagajničarja naše Zaveze, kateri je 
poročal, da je naše društvo prvo, ki ima vzorno 
blagajniško vodstvo. Tov. Kovačič se v ginjenili 
besedah zahvaljuje za lepo darilo, ki mu bo lep 
spomin prijateljske zveze. 

Nato omeni predsednik spremembe pri dru
štv:!. Šola Sladki vrh se je priklopila maribor
skemu okraju. Tovarišica lanežičeva je odšla na 
Koroško. V odbor za okrajno učiteljsko knjiž
nico se namesto tovariša Šafariča, ki je odšel v 
Mursko Soboto, izvoli tovarišica Grossmann. 

Zadnji zapisnik se prečita. Ta se popravi v 
tem, da tovarišica Ivanka Kocmut ni prideljena 
drugi šoli, ampak je na dopustu. 

Sklene se. da društvo izreče zahvalo gosp. 
nadzorniku Koropcu in župniku gosp. Gomilšeku 
za dosego sklepa preloiitve šolsk. začetka na 
jesen. Učiteljski Tovariš št. 11, z dne 18. marca 
19.11 vsebuje dopis ..Vpokojen s celo plačo"; ta 
članek se mora udejstviti. Predsednik predlaga. 
da ostanejo vpokojenci še nadalje udje tistega 
društva, v katerem so bili vpisani, ko so vsto
pili v pokoj. Društvo bode skrbelo za njihov 
dobrobit, ne bo jih zapustilo. Krivice, ki se gode 
tem našim tovarišem, se morajo popraviti. Soli
darnost tudi za te velja. 

Načrt za preosnovo pravil okrajnih učitelj
■'• li društev se pretrese .t, s v ene 3° ravnat; se; 
po njih. 

..Društvo za otroško varstvo in mladinsko 
skrb" za naš okraj vabi učiteljstvo k rednemu 
obč. zboru, ki se vrši 13. 5. 1920. Tov. Kopic 
tajnik omenjenega društva, povdarja važnost te
ga društva. Učiteljvzgojitelj mladine je prvi po
klican, da podnira to društvo. Občnega zbora se 
naj udeleži vsaj 1 učitelj Oca) vsake šole. Skle
ne se, da vsak društvenik prispeva po svojih 
močeh. 

Na učiteljski konvikt naj društveniki ne po
zabijo. 

„Protialkoholno gibanje", odlok okraj, šolsk. 
sveta z dne 14. 5. t. 1., "t. 5230 se pretrese ter 

sklene, v tem smislu marljivo delovati primer
no krajevnim razmeram. V šoli se naj večkrat 
omenja pogubonosni vpliv alkohola, posebno tu 
v vinorodnih krajih. 

Pri zborovanju 4. 3. 1920. se je pobiralo za 
rezervni sklad. Tovariši (ice), ki takrat niso 
bili navzoči, se prosijo, naj osebno odpošljejo 
prispevke — najmanj 10 K. 

Učiteljskega kongresa v Beogradu se ude
leže: Jak. Kopic, Anton Vogrinec, Viktorija 
Trošt, Antonija Fabjan, Jožica Petelin, Jožica 
Premrov. 



Delegatom za Zavezino zborovanje v Celju 
so izvoljeni razen predsednika Fr. Kranjca šol
ski ravnatelj Kopic, namestnika Perger in Vo
bič. Predlog tov. Kopica, da prispeva vsak član 
mesečno po 5 K kot odškodnino na potovalnih 
stroških, je bil sprejet. 

Prihodnje zborovanje bo meseca avgusta 
pri Sv. Barbari p. Mar. — 'Tajnica. 


